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اعلام فیلم های دو بخش نمایش های ویژه 
و کرونا روایت سینما حقیقت

فیلم هــای بخش »نمایش 
ویــژه« و »کرونــا روایــت« 
حقیقت  ســینما  جشــنواره 

معرفی شدند.
به گزارش ایســنا به نقل 
اطلاع رســانی  و  ارتباطات  از 
ســینمای  گســترش  مرکز 
مســتند و تجربی، فیلم های 

بخش »نمایش ویژه« پانزدهمین جشنواره سینماحقیقت از سوی دبیرخانه این 
جشنواره معرفی شدند.

8  فیلم بخش »نمایش ویژه« این دوره از جشنواره عبارتند از:
»آن مرد دیگر در را باز نکرد«)سید هادی موسوی(

»بریکولاژ« )محمود توسلیان(
»بی رنگی« )بهادر خردمندکیا(

»خانه بهار« )ناهید رضایی(
»خانه های رها شده« )محمدرضا عباسیان(
»روزگار گل آقایی« )محمدحسن یادگاری(

»زمزمه های گمشده در دوردست« )منصور فروزش(
»می برد تا به کجا« )پیروز کلانتری(

فیلم های بخش »کرونا« پانزدهمین جشــنواره بین المللی فیلم مستند ایران 
»سینماحقیقت« معرفی شدند.

این فیلم ها به شرح زیر است:
»از پشت شیشه ها« )امیر اخوان(

»پرده« )ایمان بهروزی(
»جان پناه« )فرزاد جعفری(

»در قرنطینه« )حجت الله عدالت پناه(
»ریشه ها« )محمد حسنی(

»طاعون قرن« )محمد عبدی زاده(
»کرونا و من؛ نه روایت تصویری« )کار گروهی(

»گلشهر« )حسین نژاد موسی(
»فقط پنج گرم« )احسان رأفتی داریان(

»نظیفه« )محمد صفا(
پانزدهمیــن جشــنواره بین المللــی »ســینماحقیقت« به دبیــری محمد 

حمیدی مقدم از ۱8 تا ۲۵ آذر ماه در پردیس سینمایی چارسو برگزار می شود.

لوح رویایی گیلگمش در بغداد به نمایش درآمد 
»لوح رویایی گیلگمش« که 
بخشــی از روایت ۳۶۰۰ ساله 
حماسه گیلگمش است، پس از 
بازگشت از آمریکا به عراق در 
خارجه  امور  وزارت  ساختمان 
در بغداد بــه نمایش عمومی 
هنرآنلاین،   گزارش  به  درآمد. 

فواد حسین، وزیر امور خارجه عراق در مراسم رونمایی از لوح رویایی گیلگمش و 
ده ها قطعه و اثر تاریخی غارت شده که به این کشور بازگشته گفت: »ما توانستیم 
۱۷ هزار و ۹۲۶ اثر تاریخی را از کشــورهایی چون آمریکا، ژاپن، ایتالیا، انگلیس و 
هلند بیابیم و به عراق بازگردانیم.« لوح رویایی گیلگمش پیش تر در یک مراســم 
رســمی به ســفیر عراق در آمریکا تحویل داده شــده بود و روز سه شنبه پس از 
بازگشــت به عراق در ســاختمان مرکزی وزارت امور خارجه در بغداد به نمایش 
درآمد. حصان ناظم، وزیر فرهنگ عراق و برخی مسئولان و مدیران ارشد سازمان 
آموزشی، علمی و فرهنگی ملل متحد - یونسکو هم در این مراسم حضور داشتند. 
لوح گیلگمش که بخشی از حماسه گیلگمش )از نخستین، کهن ترین و پرآوازه ترین 
آثار حماسی ادبیات دوران تمدن باستان به زبان اکدی و خط میخی( است، اوایل 
دهه ۱۹۹۰ پس از آغاز نخســتین جنگ خلیج فارس از عراق خارج شد. براساس 
آمار وزارت دادگســتری آمریکا، از حدود ۳۰ سال پیش هزاران قطعه آثار تاریخی 
و باســتانی از عراق به خارج قاچاق و به گوشه و کنار جهان برده شده است. شاید 

بتوان لوح رویایی گیلگمش را از ارزشمندترین این آثار غارت شده دانست.

 نویسنده ادبیات کودک و نوجوان:

حیوانات دشمن انسان ها نیستند
این که  بیان  با  محمدرضا شمس 
در افسانه ها بر مهربانی به حیوانات 
تأکیــد شــده، می گویــد حیوانات 
دشمن انسان نیستند. این نویسنده 
ادبیات کودک و نوجوان در گفت وگو 
با ایســنا درباره جایگاه حیوانات در 
ادبیات داستانی، اظهار کرد: در عصر 

فئودالیســم، قشر روستانشــین با حیوانات زندگی می کردند، یا طبقه زیرین 
خانه شــان طویله بود و یا بغل خانه. انســان ها با حیوانات در کنار هم بودند و 
با صدای حیوانات روز خود را شــروع می کردند، حیوانات لازمه زندگی آن ها 
بودند. فیلم »گاو« نمونه بارز این اتفاق اســت. بچه که بودم به روســتا رفته 
بودیم، گاو پســرعمویم حالش بد بود و داشت می مرد. پسرعمویم به سر خود 
می زد که بی کس و بدبخت شــدم. می خواهم بگویــم اهمیت گاو در زندگی 
روستایی به قدری بالا بود که حتی برای آن گریه و  زاری می کرد، من چون در 
شهر زندگی می کردم، نسبت به این موضوع تعجب کردم و گفتم خب حیوان 
را بکُش و از گوشتش استفاده کن. او با این حرفم ناراحت شد و به ترکی گفت 
من دارم یتیم می شوم و تو می گویی حیوان را بکش. حیوانات در زندگی مردم 
اهمیت و جایگاه بالایی داشــتند و نویســندگان نیز از نقش آن ها آگاه بودند 
و در داستان های خود از آن ها اســتفاده می کردند. اما کم کم این حیوانات از 
داســتان به کناری رفتند و حتی از خاطره ها می روند و کم کم از حوزه ادبیات 
هم دور می شــوند. او ســپس گفت: در ایران دو نگاه به حیوانات داریم؛ یکی 
این که به عنوان فانتزی جانوری از آن ها اســتفاده می کنیم و در داســتان ها 
می آوریم. اگر در داســتان ها جانوران هســتند، دلیل مشــخصی دارد، بچه ها 
جانوران را دوست دارند، از آن ها خوششان می آید، بهتر می توان از زبان آن ها 
حرف زد و برای کودکان جذابیت بیشتری دارند تا انسان ها. حتی در تصاویر،  
این که حیوانی در جنگلی سرسبز است برای کودکی که زندگی شهری دارد با 
انسان هایی که گاه نسبت به جانوران، زمخت تر به نظر می آیند، جذاب تر است 
و این باعث می شود سراغ داســتان هایی بروند که حیوانات صحبت می کنند. 
بچه ها چون جاندارگرا هســتند همه چیز را جاندار می پندارند و خیلی راحت 
می توانند با این موضوع کنار بیایند، بنابراین حیوانات در  زندگی آن ها، جایگاه 
واقعی دارند  و برایشــان باورپذیر است که حیوانات صحبت می کنند، کودکان 
و حیوانــات با هم ارتباط برقــرار می کنند، حتی چون کــودکان به نوعی از 
بزرگ ترهــا تقلید می کنند، حیوانات هم کارهای انســان ها را تقلید می کنند. 
می توان گفت دنیای این جانوران به دنیای بچه ها خیلی نزدیک اســت و برای 
همین بچه ها دوســت دارند، نویسنده ها هم از این نیاز بچه ها باخبرند و سراغ 
فانتــزی جانوران می روند.  شــمس در ادامه بیان کرد: نــگاه دیگری هم به 
حیوانات داریم که از دیرباز اتفاق افتاده، از زمانی که »مزبان نامه« و »کلیله و 
دمنه« نوشته شده، حیوانات نمادی از انسان ها بودند. اگر به دوران نمادگرایی 
برگردیم  می بینیم انسان هایی که قدرت و هوش و ذکاوت داشتند به جانوری 
نســبت می دانند و جانوری را  نماد خود می کردند و بعد این ها وارد داستان ها 
و قصه ها می شــود. در  »کلیله و دمنــه« و »طوطی نامه« حیوانات به صورت 
خیلی اساســی، در داستان ها حضور دارند. با توجه به سیاست هایی که وجود 
داشــته، بستری مهیا نبوده که انســان ها حرف خود را بزنند و به خاطر عدم 
آزادی در بیان سراغ حیوانات می روند و از طریق آن ها حرف هایشان را می زنند 
یا می خواستند به شاهزاده و پادشاهی بگویند که پادشاه خوب باید این نکات 
را داشــته باشد و برای این که خودشان از مجازات در امان باشند، از حیوانات 
به صورت  تمثیلی اســتفاده می کردند. نویسنده »دختر نارنج و ترنج«، »تنبل 
پهلوان« و »قصه های بی ســر و ته« افزود: البته گاه پدر و مادرها برای این که 
بچه ها به حرفشان گوش دهند و کارهایی که نباید بکنند، از حیوانات استفاده 
می کردند و در جایگاه های مختلف از  تمثیل ها اســتفاده شده و فقط ترس از 
حکومت نبوده اســت. خیلی  جاها برای این که به کسی برنخورد و بچه ها هم 
بهتر حرف را بفهمند، یا برای از بین بردن دشــمنی دو قبیله، سراغ جانوران 

می رفتند و مسائل را از نگاه آن ها تبیین می کردند. 

اخبار کوتاه

گفت وگو

غلامرضا نیکخواه از اینکه این روزها توانســته مردم را با 
»جوکر« شاد کند خوشحال است و می گوید تا آخر عمرم با 

کار کردن، مردمم را شاد می کنم.
هنرمند طناز کشــورمان که این روزها با رئالیتی شــو 
»جوکر« همکاری دارد، در توضیح انگیزه اش برای شــرکت 
در این مسابقه اینگونه مطرح کرد: ابتدا طی تماسی تلفنی با 
علی لک پوریان صحبت هایی درباره جوکر شد و توضیحاتی 
دادند و من فیلم های رئالیتی شو را دیدم تا اینکه دیدم واقعا 
همه بسیج شده اند تا در کنار هم یک کار خوب برای مردم 
بسازند، از کارگردان گرفته تا خود آقای احسان علیخانی و 
حتی همکاران دکور، با شــور و علاقه خاصی کار می کردند. 
مطمئن بودم کاری که انقدر در آن علاقه و انرژی باشــد و 
با جان و دل کار کنند، موفق می شود و حتی قبل از پخش 
می دانســتم که چقدر از کار استقبال خواهد شد به همین 

خاطر دوست داشتم تجربه کنم.
وی گفــت: »جوکر«، هم ایده نویی داشــت و هم اینکه 
آیتم های مورد نیاز برای ارائه کار خوب را فراهم کرده بودند، 
حالا نمی گویم ۱۰۰ درصد، ولی در مجموع دوستان آنچه در 
توان داشتند، امکانات را برای این رئالیتی شو آماده کردند. 
قطعاً به مرور کار بهتر هم خواهد شــد، تا الان خدا را شکر 

مردم دوست داشتند و استقبال شده است.
نیکخواه ســپس ضمن ابراز خرســندی از خوشــحالی 
مردم پس از تماشــای »جوکر«، خاطرنشــان کرد: خدا را 
شــکر می کنم در این شــرایطی که مردم ما نیاز به لبخند 
دارند و باید در کنار خانواده شان خوش باشند، توانستیم با 
»جوکر« حالشان را خوب کنیم. به نظرم هیچ عبادتی بالاتر 
از خوشــحال کردن مردم نیست. خوشحالم که خداوند این 
توفیق را به ما داده تا گوشه ای از کار را بگیریم. امیدوارم تا 

آخر عمرم بتوانم مردم را شاد کنم.
دخترم مرا به روز نگه داشته است

این هنرمند قدیمی حوزه طنز در پاسخ به اینکه چطور 
بعد از این همه سال توانسته است خودش را به روز نگه دارد 
و در جدیدترین برنامه هایی که با استانداردهای روز جهانی 
همخوانی دارند در کنار جوان ترها شرکت کند و موفق هم 

باشد؟ بیان کرد: در ابتدا خدا کمکم کرد و بعد اینکه دختری 
به نام نیلوفر دارم که این هنر را دوست دارد. شاید اگر بگویم 
دخترم مرا به روز نگه داشــته اســت، خیلی عجیب نباشد. 
دخترم خیلی تلاش کرد، مــدام در تماس بود، کلیپ های 
مختلف برایم می گرفت، برنامه های مختلف از کشــورهای 
مختلف را فراهم می کرد تا تماشا کنم و برای همین رئالیتی 
شو اطلاعات کسب کنم، از کشورهای مختلفی مثل آلمان، 
فرانسه، ایتالیا و ... کلیپ های مختلف این مسابقه را دیدم و 

فکر می کنم شروع کننده این مسابقه کشور ژاپن بود.
نیکخواه ادامه داد: خود دوستان و همکاران »جوکر« هم 
امکانات خوبی به من می دادند و همراهی می کردند. خلاصه 
خوشحالم با همه مشکلاتی که داشتیم توانستم این برنامه 
را داشــته باشم. »جوکر« دوستان خیلی خوبی دارد و همه 

یکدیگر را می شناسیم. دوستانی مثل امیرمهدی ژوله که من 
واقعاً خودم را در کار طنز، شــاگرد او می دانم. او واقعاً استاد 
است و لطف و محبت زیادی به ما دارد. من عاشقش هستم. 
به نظرم ما می توانیم در کنار هم ترکیبی مثبت و ســازنده 
داشــته باشیم. دوســتان دیگری مثل امین حیایی، هومن 
حاجی عبداللهی، سام درخشانی، بیژن بنفشه خواه، سیامک 
انصاری و بقیه دوستان واقعاً همکاران خوبی هستند و لطف 
خاصی به من دارند. در مجموع ما گروه خیلی خوبی داشتیم 
و به نظرم انتخاب گروه، کار حساب شده و دقیقی بود. خدا 
را شکر گروه کنار هم توانستند قرار بگیرند و از هم حمایت 
کنند. درســت است که »جوکر« مسابقه ای است که برنده 
دارد امــا وقتی یک نفر کار می کرد، بقیه کمکش می کردند 
و درواقــع از هم حمایت می کردیم. به نظرم این همراهی ها 

بیشتر به ما کمک کرد. خداوند هم خیلی به من کمک کرد 
تا موفق شوم، به نظرم دوستان دیگرم هم خیلی موفق بودند.

سناریو »جوکر« از خود شرکت کنندگان است؟
بازیگر مجموعه های طنز »مرد هزار چهره«، »جنگ ۷۷«، 
»نوروز ۷۲«، »زیر آسمان شهر«، »بزنگاه«، »در حاشیه« و 
»راه در رو« همچنین در زمینه ســناریوهای »جوکر« و در 
پاســخ به اینکه آیا به آنها ایده می دهند یا خودشــان طرح 
می چینند؟ گفت: در »جوکر« گروهی از نویسندگان هستند 
که آیتم های مختلفی چیده اند، شــاید اگر خودشان به این 
پرسش پاسخگو باشــند، دقیق تر باشد اما من پاسخ کلی 
می دهم و آن این اســت که این رئالیتی شــو نویسندگان 
خیلی خوبی دارد و خیلی ما را همراهی می کنند. من واقعاً 
از آنها کمک گرفتم و به من لطف داشتند. آنها خودشان در 
نهایت ایده می دهند اما به خود شــرکت کننده ها هم اجازه 
بداهه گویی داده می شود. به عنوان مثال اگر شرکت کننده 
نظری داشته باشد، حتماً استقبال می کنند، اجرا می شود و 
اگر خوب باشد، تایید می شود. به نظرم قشنگی »جوکر« به 
بداهه گویی هایش است؛ البته اگر بامزه باشد، چون مسائلی 

هستند که در لحظه اتفاق می افتد و بامزه هستند.
مردم هم جدی بودنم در طنز را دوست دارند 

نیکخواه در پایان گفت و گو با ایسنا درباره ویژگی جدی 
بــودن چهره اش در عین طنز و اینکــه آیا این ویژگی را از 
کارهای مهران مدیری به یادگار نگه داشــته است یا وقتی 
وارد کار شد، از این ویژگی برخوردار بود؟ اظهار کرد: من در 
این سالها کارهای کمدی مختلفی انجام داده ام. جدی بودن 
در طنز متناسب با شخصیت و چهره ای که دارم، می طلبد 
و هر جا لازم باشد میزانش بیشتر می شود. امیرمهدی ژوله 
همیشه به من می گوید مثل یک دیپلمات می مانم! طبیعتا 
وقتی یک آدم اتوکشیده کت شلواری، عینک زده باشد، بعید 
است که مدام بخندد؛ چون همه تعجب می کنند از رفتارش 
و خنــده اش جذابیتی ندارد؛ بنابراین این اتفاق هم یکی از 
بخش های کارهای طنز من اســت که با چهره ام همخوانی 
دارد و خداراشــکر خیلی هم مردم این ویژگی ام را دوست 

دارند.

غلامرضا نیکخواه: 

چهره ام می طلبد در عین طنز جدی باشم

مهدی مولوی درباره چالش های تولید ســریال در دوران کرونا به 
هنرآنلایــن گفت: ما پیش تولید »قصه  هزار افســون« را از خردادماه 
امسال آغاز کردیم و متأسفانه به دلیل تغییر در ساختار صدور پروانه 
ســاخت با مشکلات فراوانی روبه رو شدیم. درباره شرایط کار در زمان 
کرونا باید بگویم خوشبختانه تاکنون با ماسک  زدن اجباری و رعایت 
اصول اولیه  بهداشــتی همراه با ضدعفونی کردن محیط و اختصاص 
داروهای تقویتی برای بالا بردن سیستم ایمنی بدن، مشکل نداشتیم.

وی همچنین با تاکید بر اینکه این سریال برای مخاطب کودک و 
نوجوان تهیه شده، درباره ویژگی هایی که سبب شده تهیه کنندگی آن 

را بر عهده بگیرد، بیان کرد: با توجه به نیاز کودکان و نوجوانان به تغذیه  فرهنگی برای جلوگیری از ورود سریال های 
خارجی که با فرهنگ مردم ما سازگاری ندارد، به امید خدا تصمیم به تهیه  این سریال و ادامه  این نوع سریال سازی 
گرفتم. مولوی همچنین درباره سختی های تولید فیلم برای کودکان و نوجوان توضیح داد: متأسفانه اکثر افراد تولید 
سریال کودک و نوجوان را بسیار ساده می پندارند، در صورتی که کار با کودکان بسیار سخت است و از نظر هزینه  
عوامل و تجهیزات فرقی با کار بزرگسال ندارد. شخصا نیاز کودکان و نوجوانان به سریال های ایرانی ولی با کیفیت 

بسیار بالا مهم ترین ملاکی بود که سبب شد تهیه کنندگی این کار را قبول کنم.
این تهیه کننده همچنین درباره مشــکلاتی که در راه تولید »قصه  هزار افسون« با آنها مواجه بوده گفت: در هر 
کاری مشــکلاتی وجود دارد و ما هم از این قاعده مســتثنا نبودیم. در این پروژه مشکلاتی وجود داشت که باعث 
خروج  بعضی از عوامل شــد؛ از جمله تغییر یکی از بازیگران به دلیل بدرفتاری با عوامل. حتی با این که چند روز 
صحنه هایی از ایشان گرفته شده بود، ناگزیر شدیم سکانس ه4ا را تکرار کنیم. وی در بخش دیگری صحبت هایش 
ارزیابــی خود را از میزان اســتقبال مخاطبان از این مجموعه این طور عنوان کرد: خوشــبختانه تصمیم مان برای 
ساخت یک سریال درجه یک و با کیفیت بسیار بالاست و اطمینان داریم با استقبال گسترده  هم در ایران هم در 
کشورهای فارسی زبان روبه رو خواهیم شد. ان شاالله دوبله  عربی و انگلیسی سریال هم با استقبال روبه رو شود. پژمان 
بازغی، بهنوش بختیاری، شــبنم قلی خانی، ســیاوش مفیدی، نگار عابدی، سوسن پرور، فخرالدین صدیق شریف، 
وحید شیخ زاده، آرش نوذری، آرش میراحمدی، میثم رستگاری، شهرام عبدلی، مختار سائقی، ساناز سماواتی، بهار 
نوحیان، مهران رجبی، خشایار راد، ساعد هدایتی، شهین تسلیمی، ونوس کانلی، ساشار بابایی و افشین سنگ چاپ 

از بازیگرانی هستند که در این مجموعه به ایفای نقش می پردازند.

نمایشــگاه آثار سمیرا البرزکوه با عنوان »ویروس دست ساز« 
در گالری شیرین برگزار شد. البرزکوه در گفت و گو با هنرآنلاین 
بــا بیــان اینکه ۱۰ اثر بــا تکنیک رنگ روغــن روی بوم و یک 
چیدمان در این مجموعه به نمایش درآمده است، گفت:  ایده این 
مجموعه بر اساس مصرف بی رویه پلاستیک و آسیب هایی که به 
محیط زیســت می رساند شــکل گرفت. ما در مصرف پلاستیک 
بسیار بی توجه هســتیم و هر زمان که گردشــگران به طبیعت 
 می روند مقدار زیادی بطری و کیسه در فضای سبز و ساحل دریا 
ر ها می کنند. انگار ما به حضور پلاســتیک در محیط خود عادت 

کرده ایم، ولی من می خواستم به بیننده نشان دهم که این ها هیچ وقت عادی نمی شود و در آینده باعث مشکلات 
بســیاری برای خودمان خواهد شد. زمانی که مشــغول کار بر روی این پروژه بودم کرونا شایع شد و به این فکر 

کردم که همه ما در حال تولید ویروس هایی هستیم که وارد بدن خودمان و آیندگان می شود.
البرزکوه ادامه داد: یکی از منابعی که در هنر معاصر هنرمند می تواند از آن اســتفاده کند اینترنت است و من 
نیز با توجه به اینکه با شــیوع کرونا امکان ســفر نبود از تصاویر اینترنتی استفاده کرده و در آن ها دست بردم. در 
کار های من بطری ها و کیســه های پلاستیکی دیده می شــوند که مانند یک موجود زنده در آب شناور هستند و 
اینطور تجسم کردم که قطعات پلاستیکی ر ها شده در آب خودشان به یکی از موجودات اقیانوس تبدیل شده اند. 

آن ها عمری طولانی دارند و قدیمی ترین پلاستیک های تولید شده هنوز در طبیعت باقی است.
او ادامه داد: در بعضی از کار ها نیز برای اینکه نشــان دهم اگر پلاســتیک تمام دریا را بگیرد چه خواهد شــد 
مجموعــه ای بــا نام موج را کار کردم و در این آثار به نظر می رســد دریا را از نمای بــالا می بینیم و کل دریا را 

پلاستیک گرفته است.
البرزکوه با اشاره به اینکه همه نقاشی هایش ساخت و ساز شده هستند، گفت: در همه کار هایم به زیبایی شناسی 
اثر اهمیت می دهم و همیشه سعی می کنم مفهوم و زیبایی شناسی را در کنار هم پیش ببرم. توقعی که از خودم 

دارم این است که تا جایی که در توانم هست کار را به طبیعت آن نزدیک کنم.
او درباره چیدمانی که در این مجموعه قرار دارد گفت: در مدت یک ســال بطری هایی را که توســط خانواده 
خودم و جمع کوچکی از دوستانم مصرف شده بود نگه داشتم و این چیدمان بازنمایی مصرف پلاستیک و تولید 

زباله در یک گروه کوچک است. 

گفت وگو با تهیه کننده  »قصه  هزار افسون« 

کار کردن با کودکان بسیار سخت است
روایت سمیرا البرزکوه از نمایشگاه »ویروس دست ساز« در گالری شیرین 

 اقیانوسی از پلاستیک

هدف غرفه اتریش در اکســپو ۲۰۲۰ دوبی 
کشف پتانســیل در افراد برای شکل دادن به 

آینده است.
بــه  گــزارش هنرآنلاین، دفتــر معماری 
Querkraft بــرای طراحی پاویون اتریش در 
نمایشــگاه اکســپو  ۲۰۲۰  دبی انتخاب شده 
است. این طراحی ترکیبی از مصالح ساختمانی 
سنتی با تکنیک های مدرن است تا اتریش را به 
عنوان مرکز نوآوری معرفی کند. پاویون اتریش 
بر روی سؤالاتی تمرکز خواهد کرد که چگونه 

می تــوان از منابع با تفکر و احترام بیشــتر در 
آینده استفاده کرد. پاویون اتریش توسط وزارت 
فدرال امور دیجیتال، اقتصادی و اتاق اقتصادی 
فدرال اتریش سرمایه گذاری شده است. منطقه 
نمایشــگاهی برای غرفه اتریش بین سوئیس و 
چین در منطقه فرصت قــرار دارد. هدف این 
غرفه کشف پتانسیل در افراد برای شکل دادن 
به آینده اســت. در زمانــی که حجم عظیمی 
از اطلاعات پاســخ های گمراه کننــده ای برای 
مسائل پیچیده ایجاد می کند، پاویون اتریش بر 

چارچوبی از نوآوری ها تمرکز کرده است.
در ساخت ۳8 مخروط از خاک، خاک رس 
و سیلت استفاده شده است. اگرچه غرفه فاقد 
سیستم تهویه مطبوع اما هوای داخل ساختمان 
بسیار دلپذیر است. این پروژه از برج های عربی 
الهام گرفته است. بنابراین بازدیدکنندگان کمتر 
احساس گرما می کنند زیرا جریان هوای خنک 
به داخل می رود و هوای گرم از منافذ مخروط ها 
خارج می شود. رویکرد مینیمالیستی این کشور 
به بازدیدکنندگان کمک می کند از حجم بیش 
از حد اطلاعات دوری کنند. نکته جالب اینکه 
افراد بدون داشتن مطالب خواندنی، بهترین های 
اتریش را با استفاده از پنج حس بینایی، لامسه، 

بویایی، شنوایی و چشایی درک می کنند.
در داخــل غرفــه هیروگلیف هــای مدرن 
حک شــده در دیوارهای ســفالی که بعضی از 
آنها نت های آهنگساز مشهور اتریشی موتزارت 
و برخی دیگر کوه های آلپ مرکزی را به تصویر 
می کشــند، دیده می شــود. پرتوهای لیزری  
Ars Electronica Solutions نمادهــا را 

متحرک می کند و دیوارها را بدون هیچ کلمه ای 
به یک تصویر از جهان پیش رو تبدیل می کند.
در مخروط، یک ســنگ مرمر فلزی وجود 
دارد که به آرامی راهــش را از مرکز به بیرون 
باز می کنــد و دایره هــای متحدالمرکز را در 
یک جعبه ماســه ای ترســیم می کند. اما اگر 
بازدیدکنندگان به اندازه کافی از مخروط فاصله 
بگیرند، لگوهای متنوعی از جمله لوگوی اکسپو 

۲۰۲۰ را بعنوان پاداش دریافت می کنند.
اســتفاده از یکــی از قدیمی ترین مصالح 
ساختمانی جهان، شن و ماسه، در غرفه اتریش 
مخاطبان را به شگفتی وا می دارد. یک توپ با 
استفاده از مکانیسم مغناطیسی در زیر میز، در 
عرض یکســاعت شش الگوی مختلف را ایجاد 
می کند. تا به حال فکر کرده اید که هوا چگونه 
اســت؟ بسیار شبیه دود فقط بسیار سبک تر و 
بی رنگ تر. می توانیــد آن را در پاویون اتریش 
ببینید. این مخروط نوعی از ترکیب دیجیتالی 
از هوا را قطعاً برای بازدیدکنندگان جوان روی 
دیوار نشان می دهد. جایی که قدم زدن در آن 

گردش خون را هم مختل و هم تنظیم می کند.
 در گوشــه ای از غرفه عطر تند کاج سنگی 
ســوئیس به مشــام می رســد. این درخت با 
عنوان»ملکه آلپ« شــناخته می شــود  چون 
سیستم عصبی را آرام، خواب را بهبود و ضربان 
قلب را آرام کند. همچنین یک سکوی موج دار 
از چوب نرم و حکاکی میزبان بازدیدکنندگان 
است تا روی آن دراز بکشند و خود را در میان 

کوه های آلپ احساس کنند.
در ساخت مخروط به موسیقی  توجه ویژه ای 
شده اســت. ترکیب پیانو روپرت هوبر، نوازنده 
اتریشی، با یک ساز غیر معمول اجرای خاصی 
را شکل می دهد. هر بار که بازدیدکنندگان به 
داخل مخروط قدم می گذارند، صداهای فلزی 
که ایجاد شــده، با موسیقی کلاسیک ترکیب 
می شــود. از آنجا که حرکت بــا صدا ترکیب 
می شــود، هیــچ دو بازدیدکننــده یک قطعه 
موســیقی یکســان ایجاد نمی کنند.  اکسپو 
۲۰۲۰ دوبی تا ۳۱ مارس سال ۲۰۲۲ میزبان 

بازدیدکنندگان است.

اکسپو ۲۰۲۰ دوبی؛ نگاهی به غرفه بی کلام اتریش
درسا بخشندگی

امیر توده روســتا معتقد اســت مجموعه 
فیلم های کوتاه »وضعیت قرمز« هر کدام شان 
می تواننــد بــرای مخاطب نــگاه جدیدی از 
یک موقعیت و قصه را بــه نمایش بگذارند و 
مخاطب نیز مطمئناً ناراضی از ســالن سینما 
بیرون نخواهد رفت. امیر توده روستا نویسنده 
و کارگردان ســینما که ایــن روزها در حال 
ســاخت یک فیلم ســینمایی اســت، درباره 
مجموعه فیلم های کوتاه »وضعیت قرمز« که 
در ســینماهای هنروتجربه روی پرده است و 
ارزیابی این مجموعه فیلم های کوتاه به ایسنا 
گفت: مجموعه فیلم های کوتاهی که در قالب 
»وضعیت قرمــز« روی پــرده دفتند، خیلی 
فیلم های خوبی هســتند و دوست شان دارم. 
این فیلم ها را در ادوار مختلف جشنواره فیلم 
کوتاه تهران آنهــا را دیده بودم و چون آنها را 

قابل قبول می دانســتم، در مراسم افتتاحیه و 
اولین اکران آنها نیز حاضر شــدم. وی درباره 
موفقیت بسته فیلم های کوتاه »وضعیت قرمز« 
نیز بیان کرد: فیلم های کوتاه »صحنه«، »بی 
ریختی«، »دم اژدها«، »شــوفر« و »سور بز«، 
فیلم هایی هستند که هر کدام شان می توانند 
برای مخاطب نگاه جدیدی از یک موقعیت و 
قصه را به نمایش بگذارند، به همین دلیل اگر 
مخاطب به سالن سینما بیاید، مطمئناً ناراضی 
بیرون نخواهد رفت. توده روســتا در پاسخ به 
اینکه اکران مجموعه ای از فیلم های کوتاه به 
صورت فیزیکی یا آنلایــن، چقدر به اکران و 
دیده شــدن فیلم کوتاه کمک می کند، اظهار 
کرد: واقعیت این اســت که برای فیلم کوتاه 
همیشه با محدودیت مخاطب مواجه بوده ایم و 
به اعتقاد من هر مدلی از اکران چه به صورت 

فیزیکی و چه به صورت آنلاین در پلتفرم های 
مختلف و هم اکران های جشنواره ای، مخاطب 
خاص خودشان را دارند. این موضوع از قدیم به 
همین منوال بود که فیلم کوتاه مخاطب ویژه 
خودش را دارد و مخاطب انبوهی ندارد و فکر 
هم نمی کنم بچه های فیلمساز کوتاه به دنبال 
مخاطب انبوه باشند، چراکه معتقدیم مخاطب 
خــاص فیلم کوتاه و علاقمندان به فیلم کوتاه 
بایــد این نوع از فیلم ها را دنبال کنند. وی در 
ادامه تصریح کرد: فیلمســازهای کوتاه برای 
اینکه به این نقطه برســند، تمام تلاش شــان 
را می کنند، حال می خواهــد این اکران ها به 
صورت فیزیکی در »هنروتجربه« اتفاق بیفتد 
یــا اکران آنلاین باشــد یا جشــنواره ای. این 
فیلمســاز همچنین بیان کرد: البته این انواع 
اکران، در ذات خود، تفاوت دارند اما منظورم 

این است چون طیف مخاطب های فیلم کوتاه 
به نسبت سینمای بدنه، زیاد نیست به همین 
دلیــل مخاطب فیلم کوتاه خــودش انتخاب 
می کند که از کــدام زاویه، فیلم های کوتاه را 
ببینند. توده روســتا در پایان تاکید کرد: اگر 

این شرایط در کشور ما فراگیر شود که فیلم ها 
وارد همه چرخه های نمایشی شوند، می توان 
گفت که اغلب علاقمندان به فیلم کوتاه، هیچ 
فیلمی را از دســت نخواهند داد و به راحتی 

بتوانند همه فیلم ها را ببینند.

توده روستا:

از »وضعیت قرمز« ناراضی نخواهیم بود


